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Утверж дено к печати уче ным сове том
На ци о наль ной биб ли о теки Укра ины имени В. И. Вер надс ко го

Ре цен зе н ты:
В. Па ш ко ва, д-р ист. на ук

Л. Ли т ви но ва, канд. на ук по со ци а ль ным ко м му ни ка ци ям 
Ре дак торы выпус ка:

М. Ку ш на ре ва, канд. фи лос. на ук,  Л. Си си на
Ответ с т вен ный за вы пуск
Н. За ха ро ва, канд. ист. на ук

Би б ли о те ки на ци о на ль ных ака де мий на ук: про бле мы фу н к ци о ни ро ва-
ния, те н де н ции ра з ви тия : на уч.-практ. и те о рет. сб. / НАН Ук ра и ны, Нац. б-ка 
Ук ра и ны им. В. И. Ве р на д с ко го, МА АН, Со вет ди ре к то ров на уч. б-к и ин форм. 
центров : ре д кол.: А. Они ще н ко (пред.) [и др.]. – Ки ев, 2019. – Вып. 17 – 212 с.

В дан ном вы пу с ке сбо р ни ка по ме ще ны ста тьи о на у ч ных про е к тах, в ча с т но-
с ти о ре зуль та тах вы по л не ния на у ч но- ис с ле до ва те ль с кой ра бо ты «Би б ли о те ч ная, 
ар хи в ная и ин фо р ма ци он ная де я те ль ность на ци о на ль ной би б ли о те ки в со в ре-
мен ном на у ч но- ин фо р ма ци он ном про стран с т ве». В ста ть ях ве ду щих спе ци а ли-
с тов На ци о на ль ной би б ли о те ки Ук ра и ны име ни В. И. Ве р на д с ко го ра с с мо т ре ны 
ос но в ные на пра в ле ния де я те ль но с ти би б ли о те ки как на у ч но- ис с ле до ва те ль с ко го 
ин с ти ту та НАН Ук ра и ны. От де ль ные на у ч ные ста тьи ук ра и н с ких и бе ло рус с-
ких уче ных по с вя ще ны во п ро сам тра н с фо р ма ции со в ре мен ной би б ли о те ки как 
си с те мы в це лом и ее со с та в ля ю щих. Тра ди ци он но осо бое вни ма ние уде ле но 
про бле ме ин фо р ма ци он но го обе с пе че ния ра з ви тия на у ки. Для спе ци а ли с тов 
пред ста в ля ют ин те рес ста тьи ра з де ла «Кни га в про стран с т ве ку ль ту ры», в ко то-
ром опу б ли ко ва ны ис с ле до ва ния кни го ве дов Азер бай джа на, Бе ла ру си, Ук ра и ны. 
Всту пи те ль ная ста тья ака де ми ка НАН Ук ра и ны А. С. Они ще н ко по с вя ще на ак-
ту а ль ной про бле ме со в ре мен но с ти – осо бен но с тям фу н к ци о ни ро ва ния  на у ч ных 
би б ли о тек в ци ф ро вой сре де. 

Сбо р ник ад ре со ван ра бо т ни кам би б ли о тек, ар хи вов, ин фо р ма ци он ных 
служб, пре по да ва те лям и ас пи ра н там ву зов. Ин фо р ма ция о сбо р ни ке пред ста в-
ле на в Ук ра и н с ком ре фе ра ти в ном жу р на ле «Дже ре ло», ре фе ра ти в ной БД «Укра ї-
ні ка на у ко ва» и в би б ли о ме т ри че с кой си с те ме Google Scholar.Вы пу с ки сбо р ни ка 
ра з ме ще ны на сай те НБУВ и в по л но те к с то вой ба зе дан ных «На у ко ва пе рі о ди ка 
Укра ї ни». 

©   На ци о наль ная биб ли о тека Укра и ны  
 имени В. И. Вер надс кого, 2019
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Libraries of national academies of sciences: problems of functioning tendencies 
of development: scientifi c and practical, theoretical collection of papers / NAS of 
Ukraine, V.Vernadsky National Library of Ukraine, IAAS, Council of directors of 
science libraries and information centers: Ed. board (A.Onyschenko (chief) [et al.]. − 
Kiev, 2019. − V. 17. − 212 p.

This volume of the edition contains articles on scientifi c projects, in particular, 
on results of research “Library, archive, and information activity of national library 
in modern information space”. Leading scholars of V.Vernadsky National  Library of 
Ukraine consider in their papers main directions of  the library activity as scientifi c 
and research institution of NAS Ukraine. Certain articles of Ukrainian and Belarusian 
scholars deal with issues of modern library transformation as a system and its some 
components. As usual, special attention is paid to the problem of information support 
of science development. Articles of the section “Book in culture space” are the point 
of interest for professionals, this section contains book studies which scholars from 
Azerbaijan, Belarus, Ukraine have conducted.  The introduction by  Academician of 
NAS of Ukraine A.S.Onyschenko is about actual problem of nowadays − characteristics 
of science libraries functioning within digital environment. 

The collection of papers could be of great interest for libraries, archives, 
informational services saff, members of universities faculty. Issues of “Libraries of 
national Academies of Science: problems of functioning, development tendencies” are 
available on NBUV website, in database “Science periodical of Ukraine”. Information 
on edition is presented in the Ukrainian reference journal “Dzherelo”, reference 
database “Ukrainica naukova” and in bibliometric database Google Scholar.

© V. I. Vernadsky National Library
    of Ukraine, 2019


